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AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA 
CIF P-0302100-C 

Plaça de l’Ajuntament, 1 
Telf. 966 567 315 – 966 567 475 – Fax 965 566 668 

03450 BANYERES DE MARIOLA (Alacant) 

ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 18 DE JULIO DE 2017. 
 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 21 horas del día 18 de julio de 2017, se reúnen en el Salón de 
Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el Secretario 
acctal, D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la Corporación 
Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2º Teniente de Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3º Teniente de Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Teniente de Alcalde 
Dña. Sonia Beneyto Ferre 
Concejales 
Dña. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Dña. María José Mora Genís  
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Dña. María Elena Vilanova Calatayud 
Dña. María José Francés García 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 
Parte resolutiva 
1)  Aprobación acta sesión anterior de fecha 25/05/2017.  
2) Sometimiento a información pública de la Modificación de las NNSS relativa a modificación 
de alineaciones de vial no estructural en calle Felipe IV, 7 esquina calle Mayor.  
3) Modificación de la Ordenanza Fiscal Reguladora del Precio Público del Servicio de la 
Escoleta Infantil. 
4)  Despachos extraordinarios.  
 
Parte no resolutiva 
5) Dación de cuenta de los decretos desde el 20 de mayo de 2017 hasta el 13 de julio de 2017. 
6) Ruegos y preguntas.  
................................................................................................................................................................... 
  
1) APROBACIÓN ACTA SESIÓN ANTERIOR DE FECHA 25/05/2017 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación al acta de la sesión anterior.  
 
No formulándose ninguna, el acta es aprobada por unanimidad de los presentes. 
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2) SOMETIMIENTO A INFORMACIÓN PÚBLICA DE LA MODIFICACIÓN DE LAS NNSS RELATIVA 
A MODIFICACIÓN DE ALINEACIONES DE VIAL NO ESTRUCTURAL EN CALLE FELIPE IV, 7 
ESQUINA CALLE MAYOR. 
 
Visto el dictamen de la Comisión informativa de Cultura, Promoción Económica, Urbanismo, Protocolo 
y Hermanamiento de 22 de junio de 2017, que transcrito literalmente dice: 
 

"DICTAMEN DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓN ECONÓMICA, 
URBANISMO, PROTOCOLO Y HERMANAMIENTO DE 22 DE JUNIO DE 2017" 

 
 
Visto el expediente de modificación de las NNSS referente a la modificación de las alineaciones de 
vial no estructural en C/ Felipe IV, 7-esquina C/ Major, ordenación pormenorizada que afecta 
exclusivamente a competencias municipales.  
 
Visto que la Junta de Gobierno Local, Órgano Ambiental Municipal, ha emitido resolución favorable de 
informe ambiental y estratégico en el procedimiento simplificado de la evaluación ambiental y 
territorial estratégica de la modificación puntual de las Normas Subsidiarias relativa a la modificación 
de las alineaciones de vial no estructural en C/ Felipe IV, 7 esquina C/ Major de Banyeres de Mariola, 
en conformidad con los criterios del Anexo VIII de la LOTUP por considerar que no tiene efectos 
significativos sobre el medio ambiente. 
 
Vistos los informes de la TMG de 16 de marzo y 19 de mayo de 2017, respectivamente sobre el 
procedimiento a seguir tras la resolución de la evaluación ambiental y territorial estratégica por 
procedimiento simplificado, y que serán los determinados por los art. 51.7 y 57  y de la Ley 5/2015, de 
25 de julio, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje. 
 
Vista la propuesta de la concejalía de fecha 16 de junio de 2017. 
 
La Comisión informativa de Cultura, Promoción Económica, Urbanismo, Protocolo y Hermanamiento., 
dictamina favorablemente por 3 votos a favor (Compromís, PP, PSOE) y 1 abstención (C`s) la 
siguiente propuesta de ACUERDO: 
 
Según lo dispuesto en el art. 22.2.q) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de 
Régimen Local por remisión del art. 48.b) de la LOTUP, se ACUERDA: 
 
Primero.- Someter a Información pública del expediente durante un periodo de 45 días, mediante 
publicación del acuerdo en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, anuncio en un diario no oficial 
de amplia difusión en Banyeres de Mariola y notificación de la resolución a los interesados y a 
quienes consten en el catastro como titulares de derechos afectados por la actuación propuesta.  

 
Durante el plazo de información pública, el proyecto diligenciado estará depositado para su 

consulta pública en la dirección electrónica http://www.portademariola.com/informacio-publica/, y en la 
Oficina Técnica del Ayuntamiento de Banyeres de Mariola, de lunes a viernes laborales de 9 a 14 
horas. 
 
 El Sr. Alcalde pregunta si alguien quiere hacer alguna observación, y no habiendo ninguna se 
pasa a la votación.  
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del 
P.S.O.E. y 1 de C's) acuerda aprobar la modificación de N.N.S.S. 
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3) MODIFICACIÓN DE LA ORDENANZA FISCAL REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO DEL 
SERVICIO DE LA ESCOLETA INFANTIL. 
 
Visto el Dictamen de la Comisión Informativa de Educación, Juventud, Medio Ambiente y Agricultura 
de 12 de julio de 2017, que transcrito literalmente dice: 
 

Vista la propuesta de modificación de la concejalía delegada de Educación, Juventud, Medio 
Ambiente, Zona de Acampada y Agricultura de 11 de julio de 2017, de modificación de la Ordenanza 
Fiscal Reguladora del Precio Público del Servicio de la Escuela Infantil, cuyo texto es el siguiente: 

Vistos los artículos 22.2 e, de la Ley Reguladora de las Bases de Régimen Local 7/1985, de 2 
de abril, y los artículos 15 y siguientes del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de Marzo, por el que 
se aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, vistas las alegaciones 
presentadas durante el periodo de exposición pública y visto el informe de Intervención de 10 de julio 
de 2017, propone a esta Comisión Informativa, la modificación de las siguientes Ordenanzas Fiscales 
Municipales: 
 

ORDENANZA FISCAL REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO POR EL 
SERVICIO DE ESCUELA INFANTIL 

Se modifica el artículo 3 y 6 quedando de la siguiente forma: 
 
Artículo 3. La cuantía del Precio Público regulado en esta Ordenanza será la fijada en las tarifas 
contenidas en el apartado siguiente: 
 
Matriculación: 29,67.-Euros (pago único) 
 
Por hijo asistente a la Escuela Infantil empadronado en el municipio: 
EDAD                 PRECIO PÚBLICO 
De 0 a 1año:       215,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
De 1 a 2 años:    215,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
De 2 a 3 años:    215,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
Mes de Julio:      107,50.-Euros 
 
Por hijo asistente a la Escuela Infantil no empadronado en el municipio: 
EDAD                 PRECIO PÚBLICO 
De 0 a 1año:       230,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
De 1 a 2 años:    230,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
De 2 a 3 años:    230,00.-Euros/mes de septiembre a junio 
Mes de Julio:      115,00.-Euros 
 
En este cuadro, figuran asimismo las  tarifas  del  mes de julio, durante el que asistirán los alumnos 
matriculados que lo solicitan, y las vacantes que puedan  producirse,  serán  cubiertas  por  cualquier  
niño,  según   el   orden   de   entrada   de solicitudes. 
 
A la cuantía señalada en este artículo será descontada  la  ayuda a la escolarización (bono infantil) 
que, en su caso, establezca la Generalitat, siendo el Ayuntamiento,  como  titular del centro, el 
beneficiario último de dichas ayudas para coadyuvar a los  gastos  generados por la Escuela Infantil 
Municipal, dentro de los límites establecidos por la normativa reguladora. 
 
En cualquier caso, tratándose de alumnos empadronados en el municipio y con ayuda a la 
escolarización (bono infantil), la cuota a pagar por cada alumno, una vez descontada la ayuda, será, 
como máximo, de 100 euros al mes para los meses de septiembre a junio. 
 
Artículo 6. Cada una de las mensualidades establecidas en el artículo 3 se abonará dentro de los 
diez últimos días naturales del mes correspondiente, mediante pago por domiciliación bancaria. 
Durante el mismo período, el beneficiario de las ayudas a la escolarización que, en su caso, 
establezca la Generalitat, deberá entregar el bono mensual en las oficinas municipales. 
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 La Comisión Informativa de Educación, Juventud, Medio Ambiente y Agricultura, dictamina 
favorablemente por dos votos a favor [Compromís y PSOE] y dos abstenciones [PP y C's] la siguiente 
propuesta de ACUERDO: 
 
PRIMERO.- Aprobar provisionalmente la modificación de la Ordenanza Fiscal Reguladora del Precio 
Público por el Servicio de Escuela Infantil.  
 
SEGUNDO.- Acordar su exposición al público durante treinta días contados a partir del siguiente al de 
la publicación del correspondiente anuncio en el Boletín Oficial de la Provincia. En este plazo los 
interesados podrán examinar el expediente y presentar las reclamaciones que crean oportunas. 
  
TERCERO.- En el caso de no haberse producido reclamaciones durante el periodo de exposición 
pública, publicar en el Boletín Oficial de la Provincia los acuerdos elevados a definitivos y el texto 
íntegro de las modificaciones. 
 
 El Sr. Alcalde da la palabra a la portavoz del Grupo municipal Compromís per Banyeres de 
Mariola, Sra. Sonia Beneyto Ferre, quien expone que su grupo comparte argumentario con sus 
compañeros del equipo de gobierno. 
 
La Sra. María José Francés García, portavoz del Grupo municipal Ciudadanos, comenta que las 
Ordenanzas Fiscales de 2017, contemplaban una tarifa de 215 € para niños de 0 a 3 años siempre 
que estuvieran empadronados en el municipio. Hace referencia a las 13 alegaciones presentadas por 
padres en las que se solicitaba que el aumento del precio no fuera tan elevado ya que suponía un 
40% respecto al año anterior sin que se mejoren las prestaciones (aumento de horarios, horas 
lectivas, profesores..) y que desde la concejalía se les contesta alegando que participan del bono 
escolar  y que se estudiarán el resto de aspectos. Se propone estudiar la fijación del precio máximo 
de 100 € para los alumnos empadronados en la localidad. Los padres y madres se quejan de la 
relación calidad-precio. En el caso que se les aumente el horario, los días lectivos, las actividades tal 
vez no se consideraría tan alta la cuota a pagar. Propone mejorar la calidad del servicio, ya que se 
dispone de unas buenas instalaciones. Para el próximo año unos 35 niños ocuparán la Escoleta y 
será deficitaria sea cual sea el precio. Comenta que la escuela infantil privada no para de crecer 
cuando el precio es similar al servicio municipal. En la aprobación de las ordenanzas ya se 
abstuvieron y piensa que lo que se debe de hacer no es una rebaja del precio por haber tenido unas 
reclamaciones de los padres. Se trata de mejorar el servicio, por lo cual su voto será en contra. 
 
La Sra. Concepción Garrido Sempere, portavoz del Grupo municipal Socialista, dice que esta 
modificación viene dada por la adaptación al nuevo sistema de concesión de subvenciones que 
impulsó la Generalitat Valenciana el curso anterior. En este nuevo sistema las ayudas se dan en 
función de las rentas familiares. Hace referencia a todo el proceso de tramitación de la modificación y 
una exposición de las modificaciones realizadas. Le recuerda a la Concejala del Grupo Ciudadanos 
que ella también ha tenido la delegación de educación en la anterior legislatura y sabe en qué estado 
está la escoleta y que  ya no funcionaban correctamente anteriormente. Por todo lo expuesto  su 
grupo votará a favor. 
  
Por último, el Sr. Alcalde da la palabra al Sr. Jorge Esteve Molina, portavoz del Grupo municipal 
Popular, quien le pasa la palabra a su compañero de Grupo el Sr. Jorge Silvestre 
 
 Después de analizar el porqué de esta subida, vemos que en gran parte viene motivada por el 
reparto de becas, que ojalá esto, se hubiera resuelto también en el Xarxa Llibres y que en función de 
la renta hubiera subvención. El Sr. Silvestre dice que han querido justificar que la Escoleta es 
deficitaria. Le llama la atención que en el informe que se han apoyado no hay beneficio, por lo tanto 
no entiende esta subida. También comenta que si lo que querían era hacerlo rentable deberían 
haberse acogido a las tasas máximas que dictamina la Generalitat. También que la anterior 
ordenanza contemplaba que para el segundo o tercer hijo el precio era diferente y con esta 
modificación no se ha tenido en cuenta. Indica el Sr. Silvestre que en la actualidad hay un problema 
con la baja natalidad y con estas medidas no se dan facilidades. Por todo lo expuesto su voto será la 
abstención. 
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 El Sr. alcalde toma la palabra para explicar que todo esto viene dado por el cambio de la 
Generalitat Valenciana en el modo en el que se dan las subvenciones. Explica que se trata de un 
precio público, no una tasa y que por lo tanto todos los gastos que genera la Escoleta deberían de 
estar pagados por los usuarios de este servicio, lo cual supondría ceñirse a los máximos estipulados y 
eso si que sería un incremento considerable y de esta manera si que no se apuntaría nadie a la 
Escoleta. Con el cambio en las becas, se podría dar el caso que alguien llegara a cobrar dinero por 
hacer uso del servicio. Si se pusiera el precio máximo posiblemente sería más deficitario por la falta 
de usuarios ya que el servicio habría que mantenerlo. En cuanto al abono por hermanos, las 
subvenciones de Consellería vendrán nominativas y varios hermanos pueden tener las subvenciones 
máximas dependiendo de la renta. 
 
 El Sr. Silvestre toma la palabra para reiterar que en lo que no están de acuerdo es que la 
modificación venga propuesta por un informe sobre el estado deficitario del servicio, ya que con esta 
modificación el servicio continúa siendo deficitario y no  por los cambios en la nueva forma de 
adjudicación de las ayudas del bono infantil. El servicio es deficitario y va a continuar siéndolo, por 
eso no votan en contra y van a abstenerse. 
 
 El Sr. Alcalde le contesta que el motivo principal y básico del cambio es la modificación de la 
forma de dar las subvenciones. El informe que  comenta es un informe de Intervención que se tiene 
que realizar porque han habido unas alegaciones. Entiende que el servicio es deficitario y va a 
continuar siéndolo. Son servicios que hay que dar a la población y el Ayuntamiento tiene que hacerse 
cargo de estas diferencias. La modificación de la ordenanza viene dada para que quien tenga una 
renta más alta pague más y las familias con una renta más baja paguen menos.  
  
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por mayoría absoluta [7 votos a favor 
correspondientes al Grupo Municipal Compromís y Grupo Municipal Socialista, 5 abstenciones 
correspondientes al Grupo Municipal Popular y 1 voto en contra correspondiente al Grupo Municipal 
C’s] acuerda aprobar inicialmente la modificación de la ordenanza. 
 
4) DESPACHOS EXTRAORDINARIOS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna moción, a lo que el Sr. portavoz del Grupo Popular le dice que 
han presentado una con R.E. 2017001794, de fecha 14 de julio de 2017. El Sr. Alcalde le da la 
palabra para que justifique la urgencia del mismo. 
 
 El Sr. Esteve explica que al cambiar la fecha del pleno ordinario han tenido que presentar 
esta moción fuera de plazo  y por el contenido de la propia moción no tiene sentido que se aplace al 
Pleno siguiente. 
 
 Se procede a la votación de la urgencia de la moción, [11 votos a favor correspondientes al 
Grupo Municipal Compromís, Grupo Municipal Socialista, Grupo Municipal Popular y Grupo Municipal 
C's y 2 votos en contra correspondientes al Grupo Municipal Compromís y Grupo Municipal Socialista]  
por lo que se procede a presentar y votar la moción. 
 
El Sr. Esteve procede a la lectura de la moción, que transcrita literalmente dice: 
 
MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR RELATIVA AL CUMPLIMIENTO DEL AUTO DEL 20 
DE JUNIO DE 2017 MEDIANTE EL CUAL QUEDA SUSPENDIDO EL DECRETO POR EL QUE SE 
REGULA EL PLURILINGÜISMO EN LA ENSEÑANZA NO UNIVERSITARIA EN LA COMUNITAT 
VALENCIANA 
 
Que presenta D. Jorge Esteve Molina, portavoz del Grupo Municipal Popular en Banyeres de Mariola 
en nombre y representación del mismo, mediante el presente escrito, y en uso de las atribuciones que 
le confiere el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades 
Locales (aprobado por Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre), eleva al Pleno de la 
Corporación para su debate. 
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EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
 
El pasado 27 de enero el Consell aprobó el decreto por el que se establece el modelo lingüístico 
educativo valenciano. Esta norma, publicada en el DOCV nº 7973/06.02.2017 ha tenido un gran 
rechazo por parte de la comunidad educativa y han sido 9 los recursos que se han interpuesto contra 
ella por parte de la sociedad civil y miembros de la comunidad educativa. Finalmente, el decreto fue 
suspendido por la sección 4ª de la Sala de lo Contencioso Administrativo del Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunidad Valenciana por Auto de 23 de mayo de 20174 que fue confirmado por Auto 
de 20 de junio de 2017. 
 
El Conseller de educación, Vicente Marzà, ha afirmado en varios medios de comunicación que piensa 
seguir aplicando el plurilingüismo, su modelo de plurilingüismo y, de hecho, no ha dado ninguna 
instrucción a los centros, ni a las familias para dar respuesta al cumplimiento de la sentencia. Esta 
desobediencia manifiesta a los tribunales no tiene precedentes en la Comunitat Valenciana y es una 
actitud que no se puede consentir en un Estado de Derecho. 
 
Si la justicia ha suspendido la aplicación del decreto del chantaje lingüístico ha sido porque considera 
que se pueden producir daños irreparables al alumnado, por lo que estamos ante un tema 
enormemente sensible que el Consell está obviando e infringiendo la ley para anteponer los intereses 
ideológicos a los intereses del alumnado. 
 
Por todo lo anterior, instamos a que 
 
ACUERDOS 
 
PRIMERO. Exigir la dimisión del Conseller Marzà por ser el responsable de una norma que chantajea 
a las familias y por desobedecer los autos del TSJCV que anulan el decreto del chantaje lingüístico. 
 
SEGUNDO. Instar al Consell a que cumpla de inmediato el auto del 20 de junio de 2017 mediante el 
cual queda suspendido el decreto por el que se regula el plurilingüismo en la enseñanza no 
universitaria en la Comunitat Valenciana. 
 
TERCERO. Instar al Consell que elabore unas instrucciones específicas sobre la normativa aplicable 
en la actualidad en materia de plurilingüismo, por escrito, para todos y cada uno de los miembros de 
la Comunidad Educativa y que sean publicadas en el DOCV. 
 
CUARTO. Posibilitar a las familias que han presentado su solicitud de admisión en base a los niveles 
del decreto 9/2017 la posibilidad de modificar dicha solicitud, si así lo desean. 
 
El Sr. Esteve indica que en el anterior Pleno ya se presentó una moción sobre el Plurilingüismo. La 
moción actual  hace mención a que se hace caso omiso a la sentencia y al recurso de la sentencia. 
 
Al presentar esta moción no se entra a debatir el contenido del decreto, que ya fue materia en otra 
moción en un Pleno anterior. Simplemente, se denuncia que no se esté acatando una sentencia 
Judicial por el Consell. 
 
El Sr. Alcalde da la palabra a la Sra. María José Francés, portavoz del Grupo municipal Ciudadanos. 
 
La Sra. Francés en su exposición dice que el decreto del plurilingüismo está paralizado por el Tribunal 
Superior de la Comunitat Valenciana. La inactividad es la tónica general de la Consellería, esperando 
que comience el curso escolar sin saber cómo va a aplicar el decreto, de esta manera va a ser todo 
un caos, siendo ésta la consigna del Conseller. Llevar estas mociones al ámbito municipal, donde 
poco se puede hacer es una manera de duplicar los costos y los medios. Solicita que por parte de la 
Consellería se cumpla la suspensión y que elaboren unas normas a aplicar hasta tanto se solucione 
lo que pueda pasar. Ve correcto que las familias puedan modificar las solicitudes si así lo deciden y 
que se utilice la via del diálogo para solucionar estos problemas. Su voto será a favor. 
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El Sr. Alcalde da la palabra a la portavoz del Grupo Municipal Socialista, Sra. Concepción Garrido 
Sempere, quien expone que su grupo comparte argumentario con sus compañeros del equipo de 
gobierno. 
 
El Sr. Alcalde da la palabra a la portavoz del Grupo municipal Compromís per Banyeres de Mariola, 
Sra. Sonia Beneyto Ferre. 
 
La Sr. Beneyto interviene y expone que la Consellería ha encargado un informe jurídico por tal de dar 
cumplimiento a la decisión del tribunal. Las conclusiones de este informe se trasladarán a los centros 
educativos. La Consellería continúa defendiendo el decreto del plurilingüismo y dice que se está 
preparando un recurso de casación ante el Tribunal Supremo. Seguidamente la Sra. Beneyto 
enumera todos los informes y trámites realizados para la justificación jurídica del decreto. A 
continuación expone que por parte del Partido Popular no se ha hecho nada por mejorar el 
plurilingüismo en 20 años, así como el uso de las instituciones de forma partidista. Señala que 
siempre se han tenido en cuenta las opiniones de los Consejos Escolares y las decisiones tomadas 
han sido consensuadas. Señala la cantidad de recursos que por parte del Partido Popular se han 
puesto contra acuerdos del Consellería y han sido resueltos a favor de éste. Dice Por todo lo que 
expone su voto será en contra. 
 
El Sr. Alcalde le concede la palabra al Sr. Esteve para decir que el motivo de la moción no era volver 
a entrar en el fondo del decreto. Tan sólo quieren dejar constancia que el decreto está suspendido 
por una sentencia y también está suspendido su recurso. El Conseller está pasando por encima de 
dos sentencias que suspenden el decreto. Le indica a la Sra. Portavoz del Grupo municipal 
Compromís que está de acuerdo con las sentencias que le son favorables y no con las que son 
desfavorables. Reitera que el decreto está suspendido y no se puede aplicar. 
 
Sometido a votación, el Ayuntamiento Pleno, por mayoría absoluta [7 votos en contra 
correspondientes al Grupo Municipal Compromís y Grupo Municipal Socialista, 6 votos a favor, 5 del 
Grupo Municipal Popular y 1 voto correspondiente al Grupo Municipal C’s] acuerda desestimar la 
moción. 
 
5) DACIÓN DE CUENTA DE DECRETOS DESDE EL 20 DE MAYO HASTA EL 13 DE JULIO DE 
2017 
 
Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
20 de mayo de 2017 y el 13 de julio de 2017, ambos inclusive. 
En este punto el Sr. Alcalde da cuenta del informe emitido por el Interventor Acctal de este 
Ayuntamiento, que se ha remitido a la Excma. Diputación de Alicante, para la justificación que una 
subvención del año 2014, relativa a obras de mejora en la Zona de Acampada del Molí l'Ombria, es 
una inversión financieramente sostenible. 
 
La corporación queda enterada. 
 
6) RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
La Sra. María José Francés García, portavoz del Grupo municipal Ciudadanos, pregunta por la 
previsión que tienen en el Polideportivo Municipal para su acondicionamiento para la celebración de 
las  24 deportivas, si se va a realizar una mayor limpieza del pabellón, etc. 
 
La Sra. Sonia Beneyto Ferre, concejal delegada de deportes, responde que los trabajos de limpieza 
se realizarán la semana siguiente, porque todavía hay actividades esta semana y que la previsión se 
hará como todos los años. 
La Sra. Francés pregunta cuántas asociaciones o empresas están haciendo uso de la piscina 
municipal, en qué horario y criterios se ha repartido la piscina. La Sra. Beneyto le contesta que los 
clubs son los mismos que el año pasado, ya se informó en la Comisión Informativa de Deportes. Son 
las mismas del año pasado y no ha habido ninguna exclusión. 
La Sra. Francés pregunta qué se sabe de la zona azul y las acciones que se han llevado a término. 
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El Sr. Alcalde le contesta que el tema de la zona azul está paralizado y en breve se va a habilitar una 
nueva zona de aparcamiento cercana a la plaza. 
 
La Sra. Francés expone que en la Comisión Informativa de Urbanismo se explicó el planteamiento 
para la urbanización de la zona de La Mallaeta. Se dijo que la Concejalía afectada se pondría en 
contacto con la Asociación que se había creado en defensa de la misma y quisiera saber si se ha 
llevado a cabo alguna reunión y a qué conclusiones se ha llegado por parte del Ayuntamiento y por 
parte de la Asociación. 
 
El Sr., Alcalde le confirma que hubo una reunión en la que junto con el Arquitecto Municipal se 
reunieron con dos representantes de esta plataforma y se les informo del proceso que se había 
llevado, las reuniones que se habían tenido tanto con la Consellería como con los promotores del 
Plan Parcial y se les explicó como había sido toda la tramitación. No había que tener un acuerdo con 
la plataforma, simplemente se les informó. Ellos llevan su línea de trabajo enfocada en las Redes 
Sociales que se supone que continuaran y esto no afecta a los trámites que continuará realizando el 
Ayuntamiento. 
 
Seguidamente, La Sra. Francés pregunta sobre la licitación de la Radio Municipal. 
 
El Sr. Alcalde le contesta que esto se informó en la Comisión Informativa, pero que al no haberse 
presentado nadie a la licitación, se llevará a cabo un procedimiento negociado en el que son 
necesarias tres empresas. 
 
El Sr. portavoz del Grupo Popular toma la palabra para preguntar si respecto al tema de la Radio 
Municipal se está haciendo todo lo que se planteó en la campaña electoral. Elección del Director por 
concurso de Méritos. Elección transparente, etc. 
 
El Sr. Alcalde le contesta que se va caminando y avanzando. Le responde que junto a las personas 
voluntarias que hacen posible el funcionamiento era necesario que hubiera unas personas que dieran 
una cierta estabilidad. Para el tema del mantenimiento se ha sacado la licitación aunque haya 
quedado desierta. Se ha avanzado en el tema técnico y la intención es que se avance también en el 
tema del personal que tiene que dar estabilidad ya que los voluntarios varían dependiendo de la 
gente que hay disponible. 
 
El Sr. Esteve en relación también a la radio expone si son conscientes de las guerras que hay entre 
voluntarios y el problema interno que existe y si tienen prevista alguna acción más decidida a parte 
del mantenimiento para lograr una estabilidad. 
 
El Sr. Alcalde le contesta que se trabaja constantemente en solucionar los problemas que surgen en 
programas y esto pasa por el Consejo de emisión. Se trata y se trabaja en este Consejo, del cual Vd. 
forma parte  y sabe que se solucionan cosas. Hay los problemas que existen donde hay diversidad de 
personal y opiniones diferentes, pero se intenta ir solucionando todos los problemas que surjan. 
 
El Sr. Esteve pregunta por las subvenciones para becas de formación para jóvenes de la anualidad 
del 2017. Se tuvo acceso por el registro a la información de que se había perdido esta subvención. 
Cuando hay algún error de este tipo intentan achacar el error a algún departamento del 
Ayuntamiento. En el caso de los sueldos al departamento de intervención y en este caso a el Agente 
de Desarrollo Local. Vemos que hubo un fallo en la solicitud de la subvención pero no sabemos como 
ha quedado este tema. Solicitamos información si la Diputación ha contestado a esta petición. 
 
El Sr. Alcalde le pregunta si le ha preguntado al Agente de Desarrollo Local si él es el culpable de 
haber pedido la subvención. El Sr. Esteve le contesta que no y el Alcalde le dice que debería haberse 
informado. Al comunicarle el ADL el error que había tenido, el Alcalde le informa que lo primero que 
hizo fue ponerse en contacto con la Diputación, y una técnica de juventud le comunicó que ya había 
pasado el plazo y que la podía solicitar al año siguiente. De todas maneras le hace una invitación 
para que hable con el ADL y le explique los motivos por los que se ha perdido la subvención. 
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El Sr. Esteve le contesta que hablará con el ADL, pero que hay una diferencia entre culpa y 
responsabilidad. Seguimos pensando que culpa la puede tener algún técnico pero la responsabilidad 
es del equipo de gobierno. 
 
Por último, el Sr. Esteve le pregunta que se le informe sobre las ayudas para polígonos industriales, 
ya que había noticias que se tenía una previsión de unas ayudas para la actuación en los polígonos 
industriales que podían llegar a los 500.000,00 euros y que parece ser que de las tres actuaciones 
previstas sólo se ha concedido una de ellas y por un importe aproximado de 120.000,00 euros. 
 
El Alcalde le informa que el equipo de gobierno presentó tres proyectos, uno para el polígono de Les 
Creus, otro para el de Barraquetes y otro para el área industrial de Les Molines. Los criterios de las 
bases de la subvención indicaban que se tenía que llegar a un mínimo de 30 puntos. El polígono Les 
Creus y Barraquetes desgraciadamente no llegaron a la puntuación mínima. El único que ha tenido la 
puntuación es el del área industrial de Les Molines, El proyecto tiene un presupuesto de 179.000,00 
euros que está aprobado y una subvención de 125.000,00 correspondiente al 70 % del proyecto. El 
30% restante sería aportado por el Ayuntamiento. 
 
El Sr. Jorge Silvestre Beneyto, concejal del Grupo municipal Popular, pregunta por las devoluciones 
del IBI llevados a cabo por Suma y Catastro. Ya realizó esta pregunta en el último Pleno y Comisión 
Informativa, se le informó que se habían devuelto 933.000,00 euros aproximadamente, bastante 
menos de los 4.000.000,00 que decían en su programa electoral. Informaron que habían solicitado 
una reunión con catastro y era saber si hay alguna información más al respecto. 
 
El secretario le informa que desde el Catastro están reuniendo toda la información que tienen para 
citar al alcalde e informarle de la situación de todo el proceso. 
 
 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr. Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 21:48 horas, de todo lo cual yo, el Secretario, doy fe. 
 

 
EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 18 DE JULIO DE 2017. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 21 hores del dia 18 de juliol de 2017, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2n Tinent d'Alcalde 
D. Fernando Sempere Hortes 
3er Tinent d'Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Sonia Beneyto Ferre 
Regidors 
Sra. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Sra. María José Mora Genís 
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Sra. María Elena Vilanova Calataiud 
Sra. María José Francés García 
 
SR. SECRETARI 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA: 
 
Part resolutiva 
1) Aprovació acta sessió anterior de data 25/05/2017. 
2) Submissió a informació pública de la Modificació de les NNSS relativa a modificació 
d'alineacions de vial no estructural en carrer Felipe IV, 7 cantonada carrer Major. 
3) Modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora del Preu Públic del Servei de la Escoleta 
Infantil. 
4) Despatxos extraordinaris. 
 
Part no resolutiva 
5) Dació de compte dels decrets des del 20 de maig de 2017 fins al 13 de juliol de 2017. 
6) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
 
1) APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 25/05/2017 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta de la sessió anterior. 
 
No formulant-se cap, l'acta és aprovada per unanimitat dels presents. 
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2) SUBMISSIÓ A INFORMACIÓ PÚBLICA DE LA MODIFICACIÓ DE LES NNSS RELATIVA A 
MODIFICACIÓ D'ALINEACIONS DE VIAL NO ESTRUCTURAL EN CARRER FELIPE IV, 7 
CANTONADA CARRER MAJOR. 
 
Vist el dictamen de la Comissió informativa de Cultura, Promoció Econòmica, Urbanisme, Protocol i 
Agermanament de 22 de juny de 2017, que transcrit literalment diu: 
 

"DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE CULTURA, PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
URBANISME, PROTOCOL I AGERMANAMENT DE 22 DE JUNY DE 2017" 

 
Vist l'expedient de modificació de les NNSS referent a la modificació de les alineacions de vial no 
estructural en C/ Felipe IV, 7-cantonada C/ Major, ordenació detallada que afecta exclusivament a 
competències municipals. 
 
Vist que la Junta de Govern Local, Òrgan Ambiental Municipal, ha emès resolució favorable d'informe 
ambiental i estratègic en el procediment simplificat de l'avaluació ambiental i territorial estratègica de 
la modificació puntual de les Normes Subsidiàries relativa a la modificació de les alineacions de vial 
no estructural en C/ Felipe IV, 7 cantonada C/ Major de Banyeres de Mariola, de conformitat amb els 
criteris de l'Annex VIII de la LOTUP per considerar que no té efectes significatius sobre el medi 
ambient. 
 
Vistos els informes de la TMG de 16 de març i 19 de maig de 2017, respectivament sobre el 
procediment a seguir després de la resolució de l'avaluació ambiental i territorial estratègica per 
procediment simplificat, i que seran els determinats pels art. 51.7 i 57 i de la Llei 5/2015, de 25 de 
juliol, d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge. 
 
Vista la proposta de la regidoria de data 16 de juny de 2017. 
 
La Comissió informativa de Cultura, Promoció Econòmica, Urbanisme, Protocol i Agermanament., 
dictamina favorablement per 3 vots a favor (Compromís, PP, PSOE) i 1 abstenció (C`s) la següent 
proposta d'acord: 
 
Segons el que es disposa en l'art. 22.2.q) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local per remissió de l'art. 48.b) de la LOTUP, s'ACORDA: 
 
Primer.- Sotmetre a Informació pública l'expedient durant un període de 45 dies, mitjançant publicació 
de l'acord en el Diari Oficial de la Comunitat Valenciana, anunci en un diari no oficial d'àmplia difusió a 
Banyeres de Mariola i notificació de la resolució als interessats i als qui consten en el cadastre com a 
titulars de drets afectats per l'actuació proposada. 
 
Durant el termini d'informació pública, el projecte diligenciat estarà dipositat per a la seua consulta 
pública en l'adreça electrònica http://www.portademariola.com/informacio-publica/, i en l'Oficina 
Tècnica de l'Ajuntament de Banyeres de Mariola, de dilluns a divendres laborals de 9 a 14 hores. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú vol fer alguna observació, i no havent-hi cap es passa a la votació. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per unanimitat (5 de Compromís, 5 del P.P. 2 del P.S.O.E. i 
1 de C's) acorda aprovar la modificació de N.N.S.S. 
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3) MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DEL PREU PÚBLIC DEL SERVEI 
DE LA ESCOLETA INFANTIL. 
 
Vist el Dictamen de la Comissió Informativa d'Educació, Joventut, Medi ambient i Agricultura de 12 de 
juliol de 2017, que transcrit literalment diu: 
 
Vista la proposta de modificació de la regidoria delegada d'Educació, Joventut, Medi ambient, Zona 
d'Acampada i Agricultura d'11 de juliol de 2017, de modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora del 
Preu Públic del Servei de l'Escola Infantil, el text de la qual és el següent: 
Vistos els articles 22.2 i, de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local 7/1985, de 2 d'abril, i els 
articles 15 i següents del Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de Març, pel qual s'aprova el text refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, vistes les al·legacions presentades durant el període 
d'exposició pública i vist l'informe d'Intervenció de 10 de juliol de 2017, proposa a aquesta Comissió 
Informativa, la modificació de les següents Ordenances Fiscals Municipals: 
 

ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PEL SERVEI D'ESCOLA INFANTIL 
 
Es modifica l'article 3 i 6 quedant de la següent forma: 
 
Article 3. La quantia del Preu Públic regulat en aquesta Ordenança serà la fixada en les tarifes 
contingudes en l'apartat següent: 
 
Matriculació: 29,67.-Euros (pagament únic) 
 
Per fill assistent a l'Escola Infantil empadronat en el municipi: 
EDAT PREU PÚBLIC 
De 0 a 1any: 215,00.-Euros/mes de setembre a juny 
D'1 a 2 anys: 215,00.-Euros/mes de setembre a juny 
De 2 a 3 anys: 215,00.-Euros/mes de setembre a juny 
Mes de Juliol: 107,50.-Euros 
 
Per fill assistent a l'Escola Infantil no empadronat en el municipi: 
EDAT PREU PÚBLIC 
De 0 a 1any: 230,00.-Euros/mes de setembre a juny 
D'1 a 2 anys: 230,00.-Euros/mes de setembre a juny 
De 2 a 3 anys: 230,00.-Euros/mes de setembre a juny 
Mes de Juliol: 115,00.-Euros 
 
En aquest quadre, figuren així mateix les tarifes del mes de juliol, durant el qual assistiran els alumnes 
matriculats que ho sol·liciten, i les vacants que puguen produir-se, seran cobertes per qualsevol 
xiquet, segons l'ordre d'entrada de sol·licituds. 
 
A la quantia assenyalada en aquest article serà descomptada l'ajuda a l'escolarització (bo infantil) 
que, si escau, establisca la Generalitat, sent l'Ajuntament, com a titular del centre, el beneficiari últim 
d'aquestes ajudes per a coadjuvar a les despeses generades per l'Escola Infantil Municipal, dins dels 
límits establits per la normativa reguladora. 
 
En qualsevol cas, tractant-se d'alumnes empadronats en el municipi i amb ajuda a l'escolarització (bo 
infantil), la quota a pagar per cada alumne, una vegada descomptada l'ajuda, serà, com a màxim, de 
100 euros al mes per als mesos de setembre a juny. 
 
Article 6. Cadascuna de les mensualitats establides en l'article 3 s'abonarà dins dels deu últims dies 
naturals del mes corresponent, mitjançant pagament per domiciliació bancària. Durant el mateix 
període, el beneficiari de les ajudes a l'escolarització que, si escau, establisca la Generalitat, haurà de 
lliurar el bo mensual en les oficines municipals. 
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La Comissió Informativa d'Educació, Joventut, Medi ambient i Agricultura, dictamina favorablement 
per dos vots a favor [Compromís i PSOE] i dues abstencions [PP i C's] la següent proposta d'acord: 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança Fiscal Reguladora del Preu Públic 
pel Servei d'Escola Infantil. 
 
SEGON.- Acordar la seua exposició al públic durant trenta dies explicats a partir del següent al de la 
publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província. En aquest termini els 
interessats podran examinar l'expedient i presentar les reclamacions que creen oportunes. 
 
TERCER.- En el cas de no haver-se produït reclamacions durant el període d'exposició pública, 
publicar en el Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de les 
modificacions. 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la portaveu del Grup municipal Compromís per Banyeres de Mariola, 
Sra. Sonia Beneyto Ferre, qui exposa que el seu grup comparteix argumentari amb els seus 
companys de l'equip de govern. 
 
La Sra. María José Francés García, portaveu del Grup municipal Ciutadans, comenta que les 
Ordenances Fiscals de 2017, contemplaven una tarifa de 215 € per a xiquets de 0 a 3 anys sempre 
que estigueren empadronats en el municipi. Fa referència a les 13 al·legacions presentades per pares 
en les quals se sol·licitava que l'augment del preu no fóra tan elevat ja que suposava un 40% 
respecte a l'any anterior sense que es milloren les prestacions (augment d'horaris, hores lectives, 
professors..) i que des de la regidoria se'ls contesta al·legant que participen del bo escolar i que 
s'estudiaran la resta d'aspectes. Es proposa estudiar la fixació del preu màxim de 100 € per als 
alumnes empadronats en la localitat. Els pares i mares es queixen de la relació qualitat-preu. En el 
cas que se'ls augmente l'horari, els dies lectius, les activitats tal vegada no es consideraria tan alta la 
quota a pagar. Proposa millorar la qualitat del servei, ja que es disposa d'unes bones instal·lacions. 
Per al pròxim any uns 35 xiquets ocuparan la Escoleta i serà deficitària siga el que siga el preu. 
Comenta que l'escola infantil privada no para de créixer quan el preu és similar al servei municipal. En 
l'aprovació de les ordenances ja es van abstenir i pensa que el que es deu fer no és una rebaixa del 
preu per haver tingut unes reclamacions dels pares. Es tracta de millorar el servei, per la qual cosa el 
seu vot serà en contra. 
 
La Sra. Concepción Garrido Sempere, portaveu del Grup municipal Socialista, diu que aquesta 
modificació ve donada per l'adaptació al nou sistema de concessió de subvencions que va impulsar la 
Generalitat Valenciana el curs anterior. En aquest nou sistema les ajudes es donen en funció de les 
rendes familiars. Fa referència a tot el procés de tramitació de la modificació i una exposició de les 
modificacions realitzades. Li recorda a la Regidora del Grup Ciutadans que ella també ha tingut la 
delegació d'educació en l'anterior legislatura i sap en quin estat està la escoleta i que ja no 
funcionaven correctament anteriorment. Per tot l’exposa’t el seu grup votarà a favor. 
 
 
Finalment, el Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jorge Esteve Molina, portaveu del Grup municipal 
Popular, qui li passa la paraula al seu company de Grup el Sr. Jorge Silvestre 
 
Després d'analitzar el perquè d'aquesta pujada, veiem que en gran part ve motivada pel repartiment 
de beques, que tant de bo açò, s'haguera resolt també en el Xarxa Llibres i que en funció de la renda 
hi haguera subvenció. El Sr. Silvestre diu que han volgut justificar que la Escoleta és deficitària. Li 
crida l'atenció que en l'informe que s'han recolzat no hi ha benefici, per tant no entén aquesta pujada. 
També comenta que si el que volien era fer-ho rendible haurien d'haver-se acollit a les taxes màximes 
que dictamina la Generalitat. També que l'anterior ordenança contemplava que per al segon o tercer 
fill el preu era diferent i amb aquesta modificació no s'ha tingut en compte. Indica el Sr. Silvestre que 
en l'actualitat hi ha un problema amb la baixa natalitat i amb aquestes mesures no es donen facilitats. 
Per tot l'exposat el seu vot serà l'abstenció. 
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El Sr. alcalde pren la paraula per a explicar que tot açò ve donat pel canvi de la Generalitat 
Valenciana en la manera en el qual es donen les subvencions. Explica que es tracta d'un preu públic, 
no una taxa i que per tant totes les despeses que genera la Escoleta deurien estar pagades pels 
usuaris d'aquest servei, la qual cosa suposaria cenyir-se als màxims estipulats i açò si que seria un 
increment considerable i d'aquesta manera si que no s'apuntaria ningú a la Escoleta. Amb el canvi en 
les beques, es podria donar el cas que algú arribara a cobrar diners per fer ús del servei. Si es posara 
el preu màxim possiblement seria més deficitari per la falta d'usuaris ja que el servei caldria mantenir-
ho. Quant a l'abonament per germans, les subvencions de Conselleria vindran nominatives i diversos 
germans poden tenir les subvencions màximes depenent de la renda. 
 
El Sr. Silvestre pren la paraula per a reiterar que en el que no estan d'acord és que la modificació 
vinga proposta per un informe sobre l'estat deficitari del servei, ja que amb aquesta modificació el 
servei continua sent deficitari i no pels canvis en la nova forma d'adjudicació de les ajudes del bo 
infantil. El servei és deficitari i va a continuar sent-ho, per açò no voten en contra i van a abstenir-se. 
 
El Sr. Alcalde li contesta que el motiu principal i bàsic del canvi és la modificació de la forma de donar 
les subvencions. L'informe que comenta és un informe d'Intervenció que s'ha de realitzar perquè han 
hagut unes al·legacions. Entén que el servei és deficitari i va a continuar sent-ho. Són serveis que cal 
donar a la població i l'Ajuntament ha de fer-se càrrec d'aquestes diferències. La modificació de 
l'ordenança ve donada perquè qui tinga una renda més alta pague més i les famílies amb una renda 
més baixa paguen menys. 
 
Sotmès a votació, l'Ajuntament Ple, per majoria absoluta [7 vots a favor corresponents al Grup 
Municipal Compromís i Grup Municipal Socialista, 5 abstencions corresponents al Grup 
Municipal Popular i 1 vot en contra corresponent al Grup Municipal C’s] acorda aprovar 
inicialment la modificació de l'ordenança. 
 
4) DESPATXOS EXTRAORDINARIS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna moció, al que el Sr. portaveu del Grup Popular li diu que han 
presentat una amb R.E. 2017001794, de data 14 de juliol de 2017. El Sr. Alcalde li dóna la paraula 
perquè justifique la urgència del mateix. 
 
El Sr. Esteve explica que al canviar la data del ple ordinari han hagut de presentar aquesta moció fora 
de termini i pel contingut de la pròpia moció no té sentit que s'ajorne al Ple següent. 
 
Es procedeix a la votació de la urgència de la moció, [11 vots a favor corresponents al Grup Municipal 
Compromís, Grup Municipal Socialista, Grup Municipal Popular i Grup Municipal C's i 2 vots en contra 
corresponents al Grup Municipal Compromís i Grup Municipal Socialista] pel que es procedeix a 
presentar i votar la moció. 
 
El Sr. Esteve procedeix a la lectura de la moció, que transcrita literalment diu: 
 
MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR RELATIVA AL COMPLIMENT DE L'ACTE DEL 20 DE 
JUNY DE 2017 MITJANÇANT EL QUAL QUEDA SUSPÈS EL DECRET PEL QUAL ES REGULA 
EL PLURILINGÜISME EN L'ENSENYAMENT NO UNIVERSITARI A LA COMUNITAT 
VALENCIANA 
 
Que presenta D. Jorge Esteve Molina, portaveu del Grup Municipal Popular a Banyeres de Mariola en 
nom i representació del mateix, mitjançant el present escrit, i en ús de les atribucions que li confereix 
el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (aprovat per Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre), eleva al Ple de la Corporació per al seu debat. 
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat 27 de gener el Consell va aprovar el decret pel qual s'estableix el model lingüístic educatiu 
valencià. Aquesta norma, publicada en el DOCV nº 7973/06.02.2017 ha tingut un gran rebuig per part 
de la comunitat educativa i han sigut 9 els recursos que s'han interposat contra ella per part de la 
societat civil i membres de la comunitat educativa. Finalment, el decret va ser suspès per la secció 4ª 
de la Sala contenciosa administrativa del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana per 
Acte de 23 de maig de 20174 que va ser confirmat per Acte de 20 de juny de 2017. 
 
El Conseller d'educació, Vicente Marzà, ha afirmat en diversos mitjans de comunicació que pensa 
seguir aplicant el plurilingüisme, el seu model de plurilingüisme i, de fet, no ha donat cap instrucció als 
centres, ni a les famílies per a donar resposta al compliment de la sentència. Aquesta desobediència 
manifesta als tribunals no té precedents a la Comunitat Valenciana i és una actitud que no es pot 
consentir en un Estat de Dret. 
 
Si la justícia ha suspès l'aplicació del decret del xantatge lingüístic ha sigut perquè considera que es 
poden produir danys irreparables a l'alumnat, per la qual cosa estem davant un tema enormement 
sensible que el Consell està obviant i infringint la llei per a anteposar els interessos ideològics als 
interessos de l'alumnat. 
 
Per tot l'anterior, instem al fet que 
 
ACORDS 
 
PRIMER. Exigir la dimissió del Conseller Marzà per ser el responsable d'una norma que fa xantatge a 
les famílies i per desobeir les actuacions del TSJCV que anul·len el decret del xantatge lingüístic. 
 
SEGON. Instar al Consell al fet que complisca immediatament l'acte del 20 de juny de 2017 
mitjançant el qual queda suspès el decret pel qual es regula el plurilingüisme en l'ensenyament no 
universitari a la Comunitat Valenciana. 
 
TERCER. Instar al Consell que elabore unes instruccions específiques sobre la normativa aplicable 
en l'actualitat en matèria de plurilingüisme, per escrit, per a tots i cadascun dels membres de la 
Comunitat Educativa i que siguen publicades en el DOCV. 
 
QUART. Possibilitar a les famílies que han presentat la seua sol·licitud d'admissió sobre la base dels 
nivells del decret 9/2017 la possibilitat de modificar aquesta sol·licitud, si així ho desitgen. 
El Sr. Esteve indica que en l'anterior Ple ja es va presentar una moció sobre el Plurilingüisme. La 
moció actual fa esment al fet que es fa cas omís a la sentència i al recurs de la sentència. 
 
En presentar aquesta moció no s'entra a debatre el contingut del decret, que ja va ser matèria en una 
altra moció en un Ple anterior. Simplement, es denuncia que no s'estiga acatant una sentència 
Judicial pel Consell. 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la Sra. María José Francés, portaveu del Grup municipal Ciutadans. 
 
La Sra. Francés en la seua exposició diu que el decret del plurilingüisme està paralitzat pel Tribunal 
Superior de la Comunitat Valenciana. La inactivitat és la tònica general de la Conselleria, esperant 
que comence el curs escolar sense saber com va a aplicar el decret, d'aquesta manera va a ser tot un 
caos, sent aquesta la consigna del Conseller. Portar aquestes mocions a l'àmbit municipal, on poc es 
pot fer és una manera de duplicar els costos i els mitjans. Sol·licita que per part de la Conselleria es 
complisca la suspensió i que elaboren unes normes a aplicar fins a tant se solucione el que puga 
passar. Veu correcte que les famílies puguen modificar les sol·licituds si així ho decideixen i que 
s'utilitze la via del diàleg per a solucionar aquests problemes. El seu vot serà a favor. 
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El Sr. Alcalde dóna la paraula a la portaveu del Grup Municipal Socialista, Sra. Concepción Garrido 
Sempere, qui exposa que el seu grup comparteix argumentari amb els seus companys de l'equip de 
govern. 
 
El Sr. Alcalde dóna la paraula a la portaveu del Grup municipal Compromís per Banyeres de Mariola, 
Sra. Sonia Beneyto Ferre. 
 
La Sr. Beneyto intervé i exposa que la Conselleria ha encarregat un informe jurídic per tal de donar 
compliment a la decisió del tribunal. Les conclusions d'aquest informe es traslladaran als centres 
educatius. La Conselleria continua defensant el decret del plurilingüisme i diu que s'està preparant un 
recurs de cassació davant el Tribunal Suprem. Seguidament la Sra. Beneyto enumera tots els 
informes i tràmits realitzats per a la justificació jurídica del decret. A continuació exposa que per part 
del Partit Popular no s'ha fet res per millorar el plurilingüisme en 20 anys, així com l'ús de les 
institucions de forma partidista. Assenyala que sempre s'han tingut en compte les opinions dels 
Consells Escolars i les decisions preses han sigut consensuades. Assenyala la quantitat de recursos 
que per part del Partit Popular s'han posat contra acords del Conselleria i han sigut resolts a favor 
d'aquest. Diu Per tot el que exposa el seu vot serà en contra. 
 
El Sr. Alcalde li concedeix la paraula al Sr. Esteve per a dir que el motiu de la moció no era tornar a 
entrar en el fons del decret. Tan sols volen deixar constància que el decret està suspès per una 
sentència i també està suspès el seu recurs. El Conseller està passant per sobre de dues sentències 
que suspenen el decret. Li indica a la Sra. Portaveu del Grup municipal Compromís que està d'acord 
amb les sentències que li són favorables i no amb les quals són desfavorables. Reitera que el decret 
està suspès i no es pot aplicar. 
 
Sotmès a votació, l'Ajuntament Ple, per majoria absoluta [7 vots en contra corresponents al 
Grup Municipal Compromís i Grup Municipal Socialista, 6 vots a favor, 5 del Grup Municipal 
Popular i 1 vot corresponent al Grup Municipal C’s] acorda desestimar la moció. 
 
 
5) DACIÓ DE COMPTE DE DECRETS DES DEL 20 DE MAIG FINS Al 13 DE JULIOL DE 2017 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprès entre el 20 de maig de 
2017 i el 13 de juliol de 2017, tots dos inclusivament. 
 
En aquest punt el Sr. Alcalde adona de l'informe emès per l'Interventor Acctal d'aquest Ajuntament, 
que s'ha remès a l'Excma. Diputació d'Alacant, per a la justificació que una subvenció de l'any 2014, 
relativa a obres de millora en la Zona d'Acampada del Molí l'Ombria, és una inversió financerament 
sostenible. 
 
La corporació queda assabentada. 
 
6) PRECS I PREGUNTES 
 
La Sra. María José Francés García, portaveu del Grup municipal Ciutadans, pregunta per la previsió 
que tenen en el Poliesportiu Municipal per al seu condicionament per a la celebració de les 24 
esportives, si es va a realitzar una major neteja del pavelló, etc. 
 
La Sra. Sonia Beneyto Ferre, regidor delegada d'esports, respon que els treballs de neteja es 
realitzaran la setmana següent, perquè encara hi ha activitats aquesta setmana i que la previsió es 
farà com tots els anys. 
La Sra. Francés pregunta quantes associacions o empreses estan fent ús de la piscina municipal, en 
quin horari i criteris s'ha repartit la piscina. La Sra. Beneyto li contesta que els clubs són els mateixos 
que l'any passat, ja es va informar en la Comissió Informativa d'Esports. Són les mateixes de l'any 
passat i no hi ha hagut cap exclusió. 
 
La Sra. Francés pregunta què se sap de la zona blava i les accions que s'han portat a terme. 
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El Sr. Alcalde li contesta que el tema de la zona blava està paralitzat i en breu es va a habilitar una 
nova zona d'aparcament propera a la plaça. 
 
La Sra. Francès exposa que en la Comissió Informativa d'Urbanisme es va explicar el plantejament 
per a la urbanització de la zona de la Mallaeta. Es va dir que la Regidoria afectada es posaria en 
contacte amb l'Associació que s'havia creat en defensa de la mateixa i volguera saber si s'ha dut a 
terme alguna reunió i a quines conclusions s'ha arribat per part de l'Ajuntament i per part de 
l'Associació. 
 
El Sr., Alcalde li confirma que va haver-hi una reunió en la qual juntament amb l'Arquitecte Municipal 
es van reunir amb dos representants d'aquesta plataforma i se'ls informe del procés que s'havia 
portat, les reunions que s'havien tingut tant amb la Conselleria com amb els promotors del Pla Parcial 
i se'ls va explicar com havia sigut tota la tramitació. No calia tenir un acord amb la plataforma, 
simplement se'ls va informar. Ells porten la seua línia de treball enfocada en les Xarxes Socials que 
se suposa que continuaran i açò no afecta als tràmits que continuarà realitzant l'Ajuntament. 
 
Seguidament, La Sra. Francés pregunta sobre la licitació de la Ràdio Municipal. 
 
El Sr. Alcalde li contesta que açò es va informar en la Comissió Informativa, però que al no haver-se 
presentat ningú a la licitació, es durà a terme un procediment negociat en el qual són necessàries tres 
empreses. 
 
El Sr. portaveu del Grup Popular pren la paraula per a preguntar si respecte al tema de la Ràdio 
Municipal s'està fent tot el que es va plantejar en la campanya electoral. Elecció del Director per 
concurs de Mèrits. Elecció transparent, etc. 
 
El Sr. Alcalde li contesta que es va caminant i avançant. Li respon que al costat de les persones 
voluntàries que fan possible el funcionament era necessari que hi haguera unes persones que 
donaren una certa estabilitat. Per al tema del manteniment s'ha tret la licitació encara que haja quedat 
deserta. S'ha avançat en el tema tècnic i la intenció és que s'avance també en el tema del personal 
que ha de donar estabilitat ja que els voluntaris varien depenent de la gent que hi ha disponible. 
 
El Sr. Esteve en relació també a la ràdio exposa si són conscients de les guerres que hi ha entre 
voluntaris i el problema intern que existeix i si tenen prevista alguna acció més decidida a part del 
manteniment per a aconseguir una estabilitat. 
 
El Sr. Alcalde li contesta que es treballa constantment a solucionar els problemes que sorgeixen en 
programes i açò passa pel Consell d'emissió. Es tracta i es treballa en aquest Consell, del qual vostè 
forma part i sap que se solucionen coses. Hi ha els problemes que existeixen on hi ha diversitat de 
personal i opinions diferents, però s'intenta anar solucionant tots els problemes que sorgisquen. 
 
El Sr. Esteve pregunta per les subvencions per a beques de formació per a joves de l'anualitat del 
2017. Es va tenir accés pel registre a la informació que s'havia perdut aquesta subvenció. Quan hi ha 
algun error d'aquest tipus intenten atribuir l'error a algun departament de l'Ajuntament. En el cas dels 
sous al departament d'intervenció i en aquest cas a l'Agent de Desenvolupament Local. Veiem que va 
haver-hi una errada en la sol·licitud de la subvenció però no sabem com ha quedat aquest tema. 
Sol·licitem informació si la Diputació ha contestat a aquesta petició. 
 
El Sr. Alcalde li pregunta si li ha preguntat a l'Agent de Desenvolupament Local si ell és el culpable 
d'haver demanat la subvenció. El Sr. Esteve li contesta que no i l'Alcalde li diu que hauria d'haver-se 
informat. En comunicar-li l'ADL l'error que havia tingut, l'Alcalde li informa que el primer que va fer va 
ser posar-se en contacte amb la Diputació, i una tècnica de joventut li va comunicar que ja havia 
passat el termini i que la podia sol·licitar a l'any següent. De tota manera li fa una invitació perquè 
parle amb l'ADL i li explique els motius pels quals s'ha perdut la subvenció. 
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El Sr. Esteve li contesta que parlarà amb l'ADL, però que hi ha una diferència entre culpa i 
responsabilitat. Seguim pensant que culpa la pot tenir algun tècnic però la responsabilitat és de l'equip 
de govern. 
 
Finalment, el Sr. Esteve li pregunta que se li informe sobre les ajudes per a polígons industrials, ja 
que hi havia notícies que es tenia una previsió d'unes ajudes per a l'actuació en els polígons 
industrials que podien arribar als 500.000,00 euros i que sembla ser que de les tres actuacions 
previstes només s'ha concedit una d'elles i per un import aproximat de 120.000,00 euros. 
 
L'Alcalde li informa que l'equip de govern va presentar tres projectes, un per al polígon de Les Creus, 
un altre per al de Barraquetes i un altre per a l'àrea industrial de les Molines. Els criteris de les bases 
de la subvenció indicaven que s'havia d'arribar a un mínim de 30 punts. El polígon Les Creus i 
Barraquetes desgraciadament no van arribar a la puntuació mínima. L'únic que ha tingut la puntuació 
és el de l'àrea industrial de Les Molines, El projecte té un pressupost de 179.000,00 euros que està 
aprovat i una subvenció de 125.000,00 corresponent al 70 % del projecte. El 30% restant seria aportat 
per l'Ajuntament. 
 
El Sr. Jorge Silvestre Beneyto, regidor del Grup municipal Popular, pregunta per les devolucions de 
l'IBI dutes a terme per SUMA i Cadastre. Ja va realitzar aquesta pregunta en l'últim Ple i Comissió 
Informativa, se li va informar que s'havien retornat 933.000,00 euros aproximadament, bastant menys 
dels 4.000.000,00 que deien en el seu programa electoral. Van informar que havien sol·licitat una 
reunió amb cadastre i era saber si hi ha alguna informació més sobre aquest tema. 
 
El secretari li informa que des del Cadastre estan reunint tota la informació que tenen per a citar a 
l'alcalde i informar-li de la situació de tot el procés. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, pel Sr. Alcalde-President es tanca la sessió, sent les 21:48 
hores, de tot la qual cosa jo, el Secretari, done fe. 
 
L'ALCALDE       EL SECRETARI 

 
 


